
MTÜ HIIUKALA 
registrikood 80267964 

 ÜLDKOOSOLEKU PROTOKOLL NR 40 

01. veebruar 2024.a.
Kärdla, Kärdla kool, Uus tn 4 

Koosoleku algus kell 18.02, lõpp kell 20.15 

Kvoorumi olemasolu: ühingul on 106 liiget.
Protokollile lisatud registreerimislehtede (lisa 1) järgi on koosoleku algul kohal või esindatud 68 
liiget (64 % ühingu liikmetest), sealhulgas volituse alusel on esindatud 27 liiget. Veebi kaudu osaleb 
kolm liiget või liikme esindajat.
Ühingu tegevjuht Tuuli Tammla osaleb haigestumise tõttu veebi teel.
Koosoleku käigus hiljem liitusid veebis koosolekuga veel viis liiget või liikme esindajat.

Strateegia heakskiitmise (pp.1), 2024. aasta taotlusvooru aja ja tegevussuundade eelarvete kinnitamise (pp.3) ning 
hindamiskomisjoni moodustamise (pp.4) otsuste vastuvõtmiseks on vajalik, et hääletamisel osaleb vähemalt 51 

protsenti ühingu liikmetest (55 liiget) ning otsuse vastuvõtmise poolt on vähemalt 2/3 hääletajatest (põhikirja p 4.7). 
Koosolek on otsustusvõimeline.

Koosoleku käik ja otsused: 

Koosoleku juhataja, protokollija ja häältelugemiskomisjoni valimine 

Heino Kalmus: ettepanek valida koosoleku juhatajaks juhatuse esimees Kaja Hiis-Rinne. 

Hääletati käe tõstmisega. Kõik olid poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

H. Kalmus ettepanek valida protokollijaks Tarmo Rajang.

Hääletati käe tõstmisega. Kõik olid poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

Kaja Hiis-Rinne: ettepanek valida häältelugejateks Sirje Jakobson ja Margit Kääramees. 

Hääletati käe tõstmisega. Kõik olid poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: koosoleku juhatajaks on valitud Kaja Hiis-Rinne, protokollijaks Tarmo Rajang ja 
häältelugemiskomisjoni liikmeteks Sirje Jakobson ja Margit Kääramees. 

Päevakorra kinnitamine 
K.Hiis-Rinne: juhatusel on ettepanek kinnitada järgmine päevakord:

1. Hiiumaa kalanduspiirkonna tegevusstrateegia 2023-2030 tutvustamine ja kinnitamine.

2. Projektitoetuse taotluse menetlemise ja hindamise korra tutvustamine ja kinnitamine.

3. Taotlusvooru toimumise aja ja tegevussuundade eelarvete kinnitamine.

4. Hindamiskomisjoni liikmete valimine.

5. Liikmemaksu suuruse kehtestamine.

6. Juhatuse liikmete ja revisjonikomisjoni liikmete tasud.

7. Muud küsimused.

K.Hiis-Rinne palus käe tõstmisega märku anda, kes on päevakorra kinnitamise poolt, vastu ja 
erapooletud.
Hääletustulemus: kõik osalejad on päevakorra kinnitamise poolt; vastu ja erapooletuid ei olnud. 
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Otsus: kinnitada üldkoosoleku päevakord ettepandud kujul. 
1. Hiiumaa kalanduspiirkonna tegevusstrateegia 2023-2030 tutvustamine ja kinnitamine.
Sõna sai Tuuli Tammla (veebi teel): tutvustas strateegia koostamise käiku, tegevussuundi, nende 
eesmärke ja mõõdikuid, kalasadamate nimekirja, rahastamiskava ja andis ülevaate strateegiasee 
tehtud parandus- ja täiendusettepanekutest (vt ka lisa 3, slaidid 3 – 11). 
T.Tammla küsis, kas kellelgi on küsimusi strateegia kohta.
Raivo Kreis: kas nüüd siis minnakse mööda haigrute vastu võitlemisest, kas need ei ole 
nuhtlusisendid?
T.Tammla vastas: praegu ei ole võimalik haigruid legaalselt lasta. Võime näha ette ainult legaalseid 
variante. Eesmärgid on kormoran ja hüljes, aga see ei välista, et sealt saab ka teisi nuhtlusisendeid 
tõrjuda. Ei kujuta küll ette, kuidas see projekt olla saaks. Otseselt välistust haigrute vastu võitle-
miseks ei küll ole, kui tuleb sobiv taotlus realiseeritava ideega.
K.Hiis-Rinne küsis, kas on veel küsimusi Tuulile. Rohkem küsimusi ei olnud.
K.Hiis-Rinne palus märku anda, kes on nõus Hiiumaa kalanduspiirkonna strateegia 2030+ 
kinnitamisega; kes on vastu ja kes erapooletud.
Hääletati kohalviibijad - käe tõstmisega; hääleõiguslike veebi teel osalejate puhul täpsustati nende 
seisukohad, et need oleks üheselt arusaadavad. 
Hääletustulemus: strateegia kinnitamise poolt oli 71 liiget või liikme esindajat, vastu ja erapooletuid 
ei olnud.

Otsus: kinnitada Hiiumaa kalanduspiirkonna tegevusstrateegia 2030+ ettepandud kujul.

2. Projektitoetuse taotluse menetlemise ja hindamise korra tutvustamine ja kinnitamine.
K.Hiis-Rinne andis sõna T.Tammlale taotluse menetlemise ja hindamise korra tutvustamiseks.
T. Tammla tutvustas üksikasjalikumalt taotluse menetlemise ja hindamise korda, hindamis-
kriteeriumeid, sellele tehtud täiendus- ja parandusettepanekuid (vt ka lisa 3, slaidid 13 – 16).
K.Hiis-Rinne küsis, kas osalejatel on küsimusi hindamise korra kohta. Küsimusi ei olnud.
K.Hiis-Rinne palus käega märku anda, kes on projektitoetuse taotluste menetlemise ja hindamise 
korra kinnitamise poolt; vastu ja erapooletud.
Hääletati käe tõstmisega. 
Hääletustulemus:Taotluste menetlemise ja hindamise korra kinnitamise poolt oli 72 liiget või liikme 
esindajat, vastu ja erapooletuid ei olnud.

Otsus: kinnitada projektitoetuse taotluste menetlemise ja hindamise kord ettepandud kujul.

3. Taotlusvooru toimumise aja ja tegevussuundade eelarvete kinnitamine.
K.Hiis-Rinne andis sõna T.Tammlale 2024.a taotlusvoorude toimumise aja ja tegevussuundade 
eelarvete ettepaneku tutvustamiseks.
T. Tammla tutvustas ettepanekut 2024. a taotlusvooru toimumise aja ja tegevussuundade eelarvete 
kohta (vt lisa 3, slaid 18).
K.Hiis-Rinne küsis, kas osalejatel on selle päevakorrapunkti kohta küsimusi. Küsimusi osalejatel ei 
olnud.
K.Hiis-Rinne palus käega märku anda, kes on selle korra kinnitamise poolt, vastu ja erapooletu.
Hääletati käe tõstmisega. 
Hääletustulemus: taotlusvooru toimumise aja ja tegevussuundade eelarve kinnitamise poolt oli 72 
ühingu liiget või liikme esindajat, vastuhääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsus: kinnitada 2024. a taotlusvooru toimumise aeg 5.-18.juuni 2024. ja tegevussuundade 
eelarved vastavalt ettepanekule (vt lisa 3, slaid 18).

4. Hindamiskomisjoni liikmete valimine.
K.Hiis-Rinne kuulutas välja hindamiskomisjoni liikmete valimise päevakorrapunkti.
Tarmo Rajang täpsustas, et esmalt peaks eraldi otsusega määrama hindamiskomisjoni liikmete arvu 
ja see peaks olema üksteist.
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K.Hiis-Rinne palus hääletada, kes on selle poolt, et hindamiskomisjon moodustatakse 11-
liikmelisena; kes on vastu ja erapooletud.
Hääletati käe tõstmisega. 

Hääletustulemus: 11-liikmelise hindamiskomisjoni moodustamise poolt oli 72 liiget või liikme 
esindajat, vastu ja erapooletuid ei olnud.

Otsus: taotluste hindamiseks moodustatakse 11-liikmeline hindamiskomisjon.

K.Hiis-Rinne tutvustas juhatuse ettepanekut valida taotluste hindamiskomisjoni liikmeteks
1. Heino Kalmus
2. Kauri Kiivramees
3. Martin Lauri
4. Jüri Lauter
5. Monika Pihlak
6. Tarmo Rajang
7. Jaak-Velori Sadul
8. Aivi Telvik
9. Heleri Uus
10. Tõnis Villmäe
11. Toomas Vikerpuur
Nad kõik on andnud oma nõusoleku kandideerimiseks. 
K.Hiis-Rinne soovis saada liikmetelt veel ettepanekuid. 
Heino Kalmus tegi ettepaneku lisada hindamiskomisjoni liikmekandidaadiks nr.12 Andrus Maide. 
Tema kirjalik nõusolek on olemas.
Raivo Kreis tegi ettepaneku lisada hindamiskomisjoni liikmekandidaadiks nr.13. Ahti Vohu. Tema 
nõusolek on olemas.
Imre Kivi: tegi ettepaneku lisada hindamiskomisjoni liikmekandidaadiks nr.14. Meelis Potari. Tema 
nõusolek on olemas.
K.Hiis-Rinne küsis osalejatelt, kas on veel ettepanekuid. Rohkem ettepanekuid ei olnud. Ta teatas 
samuti, et kuna häältelugemine võtab aega, on sel ajal kooli direktor Margit Kagadze valmis 
näitama uusi kooliruume neile, kes ei ole nendega veel tutvunud, saab võtta ka kooki ja kohvi. 
Koosoleku juhataja selgitas ka salajase hääletamise protseduuri ja tegi ettepaneku, et 
hääletussedelile kirjutatakse kuni üheteistkümne kandidaadi numbrid, mis oleks kiirem ja 
häältelugejatel ka lihtsam hääli lugeda. Teine variant on, et sedelile kirjutatakse kandidaatide 
täisnimed, mis on aga palju aeganõudvam. Kandidaatide nimekiri koos järjekorranumbritega on 
kõigile nähtav ekraanilt; igal liikmel või liikme esindajal on 11 häält.
K.Hiis-Rinne palus käega märku anda, kes on sellise hääletamiskorra poolt, et kirjutada sedelile 
kuni 11 järjekorranumbrit.
Hääletati käe tõstmisega. Sellise hääletamise korra poolt oli enamus liikmetest või liikme 
esindajatest.
K.Hiis-Rinne palus häältelugemiskomisjonil välja jagada hääletussedelid ja pastakad ja viia läbi 
salajane hääletus.
Hääletamine oli salajane, sedelitega; igal liikmel või tema esindajal oli üksteist (11) häält. Sedelile 
tuli märkida eelistatud kandidaatide numbrid.
(Tehti vaheaeg koosoleku töös hääletamiseks, soovijatel kooliruumidega tutvumiseks ja 
häältelugemiskomisjoni tööks)
K.Hiis-Rinne andis sõna häältelugemiskomisjoni esindajale Sirje Jakobsonile hääletustulemuste 
teadaandmiseks.
Hääletuse tulemusi tutvustas häältelugemiskomisjoni liige S.Jakobson (vt lisa 4 häältelugemise 
protokoll).
K.Hiis-Rinne palus käega märku anda, kes on hindamiskomisjoni liikmete nimekirja kinnitamise 
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poolt, vastu või erapooletu.
Hääletati käe tõstmisega. 
Hääletustulemus: nimekirja kinnitamise poolt oli 59 liiget või liikme esindajat, vastuhääli ei olnud 
ja erapooletuid oli 5.

Otsus: salajasel hääletusel valiti hindamiskomisjoni liikmeteks (sulgudes on saadud häälte 
arv):

1. Heino Kalmus (49)
2. Kauri Kiivramees (45)
3. Martin Lauri (42)
4. Jüri Lauter (61)
5. Monika Pihlak (41)
6. Tarmo Rajang (64)
7. Jaak-Velori Sadul (57)
8. Aivi Telvik (50)
9. Heleri Uus (46)
10. Tõnis Villmäe (47)
11. Toomas Vikerpuur (64)

5. Liikmemaksu suuruse kehtestamine.
K.Hiis-Rinne andis T.Tammlale sõna liikmemaksu suuruse muutmise selgitamiseks.
T.Tammla selgitas liikmemaksu uue suuruse kehtestamise põhjuseid (vt lisa 3, slaid 21). Juhatuse 
ettepanek on kehtestada alates 2024.aastast liikmemaksuks 30 eurot aastas ühingu tavaliikmele ja 
Hiiumaa vallale 0,20 eurot aastas iga registrijärgse elaniku kohta.
K.Hiis-Rinne küsis, kas osavõtjatel on küsimusi.
Meelis Potari avaldas arvamust, et liikmemaks võiks olla kõrgem kui 30 € aastas.
Tarmo Rajang küsis, mida kohalik omavalitsus sellest arvab.
Liili Eller vastas, et see info on valda jõudnud, on edastatud rahandusosakonna juhatajale, vahendid 
leitakse 2024.a eelarvest. Põhjendus on, et valla tugi on väga vajalik, sest Hiiukala on väga oluline 
ja tegus ühing kalanduse kui Hiiumaa ajaloolise ettevõtlusvormi elujõulisuse tagamisel ja et 
tegevused edukalt jätkuksid. 2024.a oleks valla makstav summa ca 1960 €.
K.Hiis-Rinne ütles M.Potarile vastuseks, et ega me väga ei tahaks seda tõsta; tahaks, et kõigile 
oleks see jõukohane ja samal ajal on meil võimalus võtta mingitel puhkudel osalustasusid. Näiteks, 
kes käivad aktiivselt õppereisidel, siis nemad maksavad selle konkreetse asja eest osalustasu ka. 
Meil on liikmeid igas vanuses ja pereinimesi ja...
R.Kreisilt repliik: Pensionärid ka!
K.Hiis-Rinne jätkas ... tahaks vähem neid koormata, aga rahavoogude plaan näitab ka juhatusele, et 
tekivad kriitilised kohad, kus taotlustest oodatavad rahad ei tule nii kiiresti kontole ja siis on 
keeruline.
T.Tammla ütles, et rahaline puhver aitab ka vältida seda, et teinekord oleme pidanud õppereiside 
puhul küsima kogu reisi maksumuse osaleja käest ette ja hiljem siis toetuse osa tagasi maksnud. See 
võib-olla leevendaks ka selliseid olukordi. 
I.Kivi märkis, et aastalõpu seminaril on väga mõnus rõõmsalt istuda laua taga, aga kuskilt peab see 
raha tulema. Ta tegi ettepaneku kehtestada tavaliikme liikmemaksuks 40 € aastas.

K.Hiis-Rinne ütles, et hääletame kahte alternatiivset varianti ja pani esmalt hääletusele juhatuse 
ettepaneku.
Seejärel palus käe tõstmisega märku anda neil, kes on I.Kivi ettepaneku poolt, ja viimaks neil, kes 
on erapooletud.
Hääletati käe tõstmisega.
Hääletustulemus: juhatuse ettepanekus esitatud liikmemaksu suuruse kinnitamise poolt oli 41 häält;
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I.Kivi ettepanekus esitatud liikmemaksu suuruse kinnitamise poolt oli 26 häält; erapooletuid oli 2.

Otsus: kehtestada alates 2024.a ühingu liikmemaksu suuruseks tavaliikmele 30 eurot aastas 
ning omavalitsusele 0,20 eurot aastas registrijärgse elaniku kohta. 

6. Juhatuse liikmete ja revisjonikomisjoni liikmete tasud.
K.Hiis-Rinne tutvustas juhatuse ettepanekut juhatuse ja revisjonikomisjoni liikmete tasude 
kehtestamise kohta. Ettepanek oli jätta tasud samale tasemele kui varem (vt lisa 3, slaid 23)
Ta küsis, kas osalejatel on küsimusi.
R.Kreis küsis hindamiskomisjoni liikmete tasu kohta, sest see on mahukas töö.
K.Hiis-Rinne vastas, et see tuleb täiesti eraldi lepingutega.
T.Tammla täiendas, et see on juhatuse otsus, seda üldkoosolek ei otsusta. Tasu on projektipõhine, 
praegu on arutusel olnud 10 € neto projekti kohta.
K.Hiis-Rinne küsis, kas on veel küsimusi. Rohkem küsimusi ei olnud.
K.Hiis-Rinne pani ette hääletada, kes on selliste juhatuse ja revisjonikomisjoni liikmete tasude 
kehtestamise poolt, vastu või erapooletu.
Hääletati käe tõstmisega. 

Hääletustulemus: ettepandud juhatuse ja revisjonikomisjoni liikmete tasude poolt anti 53 häält, 
vastuhääli ei olnud ja erapooletuid oli 14.

Otsus: seni kehtinud juhatuse ja revisjonikomisjoni liikmete tasud (brutosummad) ei muutu: 
juhatuse esimehele maksta igakuiselt 325 eurot, ülejäänud juhatuse liikmetele kaks korda 
aastas 455 eurot. Revisjonikomisjoni liikmetele maksta 200 eurot majandusaasta aruandele 
arvamuse andmise eest ning hindamiskomisjoni istungi vaatlemise eest 100 eurot. 

7. Muud küsimused.
K.Hiis-Rinne andis sõna T.Tammlale lähiajal järgnevate tegevuste tutvustamiseks.
T.Tammla lähim tegevus on üldkoosoleku protokolli koostamine ja strateegia esitamine PRIA-le. 
Ta küsis koosolijatelt PERK-i koolituse kohta, et kui oktoobrikuine koolitus oli pisut vähe ja ei 
olnud veel seadmeid käes. Vajadus on rohkemaks – kuidas, kellele ja millal? Kas on vaja 
väiksemate gruppide kaupa läbitegemise varianti või suurelt ja millal see võiks toimuda? See võiks 
olla veebruari teises pooles. 
K.Hiis-Rinne märkis, et veebruari teise poole osas tuli noogutusi. Ettepanek - teha kahes grupis – 
edasijõudnud ja algajad, kas see on mõeldav.
T.Tammla oleks ehk lihtsam algajatega väikestes gruppides, edasijõudnutele korraldada kohtumine 
PERK-i tegijatega, et nad saaksid oma probleemidele vastused. Läbitegemine siis võiks olla 1-2-3 
kaupa, õnneks on olemas Ilmi Aksli kõrvaltoas, kes on seda ise PERK-i kasutanud aastaid, seda 
saaks individuaalselt. See võiks olla Tuuru maja klassis 5-6 inimest grupis. Tahtjaid on nii algajate 
kui edasijõudnute hulgas.
T.Tammla avaldas lootust, et strateegia liigub graafiku kohaselt ja järgmine üldkoosoleku aeg 
projektide paremusjärjestuse kinnitamiseks (kui juunis on taotlusvoor) on tõenäoliselt pigem juuli 
lõpp - augusti algus.
K.Hiis-Rinne majandusaasta aruanne peaks ka olema kinnitatud juunis. Veel oli vaheajal küsimus - 
avatud kalasadamate päeva kohta. Sel aastal on vist üks kalasadam.
T.Tammla majandusaasta aruanne peab olema juuli alguseks kinnitatud, see on tegelikult juhatuse 
küsimus. 
Avatud kalasadamate päevast – mõte oli, et üks sadam, sest seda peame rahastama kas meie oma 
eelarvest või sadam oma eelarvest või kahe peale kokku ja see on ka juhatuse otsus, kui palju ja kas 
üldse seda saab rahastada. Ei tea ka, kuidas Teabekeskusega on, võib-olla Jaak (Jaak-Velori Sadul) 
teab paremini. 
K.Hiis-Rinne ütles, et Jaak vangutab pead.
T.Tammla ütles, et 4.mai oli mõeldud avatud kalasadamate päeva kuupäevaks.

5(6)



K.Hiis-Rinne küsis, kas on veel midagi või on kojumineku soov.
Ta tänas T.Tammlat veebi teel selgitusi andmast ja osalejaid koosolekust osavõtu eest.

Protokolli lisad:

1. Osavõtjate registreerimislehed allkirjadega 4 lehel

2. Liikmete esindajate volikirjad 

3. Üldkoosolekul kasutatud T.Tammla slaidiesitlus (26 slaidi)

4. Häältelugemise protokoll 2 lehel

Koosoleku juhataja Kaja Hiis-Rinne   /allkirjastatud digitaalselt/

Protokollija Tarmo Rajang   /allkirjastatud digitaalselt/
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